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KLUČENICE Na konci květ-
na se uskutečnilo slav-
nostní vyhlášení pátého 
ročníku soutěže My třídí-
me nejlépe, ve které obec 
Klučenice obsadila třetí 
místo. Soutěž vyhlásil Stře-
dočeský kraj spolu se spo-
lečností EKO-KOM. Diplom 

OBORY V úterý 18. červen-
ce po půl čtvrté odpole-
dne vyjížděly záchranné 
složky k dopravní nehodě, 
která se stala na silnici I/18 
ve směru od Sedlčan. Řidič 
fekálního vozu zde odbo-
čoval na vedlejší komuni-
kaci ve směru na Velkou 
a nedal přednost projíždě-
jícímu vozidlu.

K o m u n i k a c e  b y l a 
po dobu vyprošťovacích 

PŘÍČOVY 1000 Miles Adven-
ture je extrémní závod, je-
hož účastníci vlastní silou 
bez zabezpečení jedou vět-

šinou na horských kolech, 
na koloběžkách, ale také 
běží nebo jdou ze západu 
Čech na východ Slovenska, 

SKOUPÝ Poslední týden to 
v malé vesnici nedaleko 
Petrovic žilo. Před týdnem 
se zde uskutečnilo vyda-
řené setkání rodáků a přá-
tel obce, kde nechyběla 
hasičská soutěž a bohatý 
doprovodný program. Po-

řadatelé, jimiž byli místní 
občané, si na něm dali 
opravdu záležet. A předpo-
slední červencovou sobotu 
patřila náves ve Skoupém 
turnaji v nohejbalu. 

Kroužek mladých myslivců z Krásné Hory nad Vltavou má za sebou první tábor přežití. Více na str. 5

Klučeničtí třídí 
odpad nejlépe 
z regionu

a šek na 20 000 Kč za obec 
přebírala Natálie Přibylová 
a zastupitel Jan Pecka.

V uplynulém týdnu 
na toto ocenění obec na-
vázala dalším. Společnost 
REMA Systém vyhlásila 
obce, které za minulý rok 

Vrtulník leteckých 
záchranářů letěl 
na křižovatku u Obor

prací uzavřena. Čtyřiačty-
řicetiletý řidič osobního 
vozu značky Škoda Octa-
via byl ve vozidle zaklí-
něný, takže musela podle 
mluvčího hasičů Ladislava 
Holomčíka pomoci hyd-
raulická technika. Z dů-
vodu bezvědomí řidiče 
přivolal zasahující lékař 
na místo také vrtulník le-
teckých záchranářů. „Muž 

František Pilík absolvoval extrémní 
závod na horském kole z ašského 
výběžku k ukrajinským hranicím 
za necelých třináct dní

nebo opačně. Pořadatelé 
uvádějí, že na účastníky 
čeká krásná příroda, sebe-
poznání, strach i euforie, 
radost i bolest, a hlavně 
velké dobrodružství.

Třináctého ročníku zá-
vodu, který byl odstarto-
ván začátkem července, 
se zúčastnil také jednapa-
desátiletý František Pilík 
z Příčov, který dokázal ab-
solvovat trasu na horském 

Herec Martin Kraus se připojil 
k charitativnímu sportovnímu 
klání ve Skoupém

Při příležitosti sedmého 
ročníku memoriálu Zdeň-
ka Vanžury se na náves 
ve Skoupém sjelo hned ně-
kolik tříčlenných družstev. 

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 2

Pokračování na straně 6

Pokračování na straně 4
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čaje, koření, rakytníkové 
dobroty, ovoce v alkoholu, 
sušené plody, šťávy, sirupy, 
medoviny a další výrobky

OBCHOD S ČAJI, KOŘENÍM A PŘÍRODNÍMI POCHOUTKAMI

OÚ a SDH Osečany 
vás srdečně zvou na tradiční pouťové posezení 

při dechovce

v neděli 30. července od 14 hodin

Hraje: Toulavá kapela
Josefa Janouška

V polovině června se sešel 
Výbor pro záležitosti EU, kde 
jsem byl zpravodajem tisku 
s názvem Návrh směrnice Ev-
ropského parlamentu a Rady 
o dokládání a sdělování 
výslovných environmentál-
ních tvrzení. Návrh stanoví 
minimální požadavky na do-
kládání a sdělování dobro-
volných environmentálních 
tvrzení a na environmentální 
značení v obchodních prak-
tikách vůči spotřebitelům. 
V obecné rovině jsem pod-
pořil deklarované cíle směr-
nice, doporučil výboru vzít 
ji na vědomí, ale zároveň sdí-
lím obavy artikulované vlá-
dou, a to zejména z nárůstu 
další administrativy na stra-
ně soukromých i veřejných 
subjektů. 

Výborem prochází znač-
né množství materiálů, 
v jejich zpracování patříme 
na špičku EU. Plénum Senátu 
se konalo 21. června, z jeho 
programu bych určitě vy-
píchl schválení znění důleži-
tých novelizací zákona o prá-
vu na informace o životním 
prostředí, zákona o ochraně 
hospodářské soutěže a záko-
na o České televizi. 

Jako předseda zeměděl-
ského podvýboru jsem 1. 
června zasednul v hodnoti-
telské komisi soutěže Žít kra-
jinou, pořádané Státním po-
zemkovým úřadem. Celkem 
35 projektů se v 16. ročníku 
soutěže uchází o přízeň po-
roty i veřejnosti. Soutěží se 
ve dvou kategoriích: Tvorba 
a ochrana krajiny a Zelená 
a dopravní infrastruktura. 
Slavnostní vyhlášení výsled-
ků soutěže se uskuteční 31. 
října v budově Senátu Parla-
mentu ČR.

Ve druhé půli měsíce 
jsem vedl hned dvě důležitá 
jednání. První na Minister-
stvu zemědělství o nastavení 
dotací v rámci ekologických 
opatření a druhé na SUL 
Diamo o opatřeních při vy-
užívání kameniva z odvalu 
šachty č. 19 na Příbramsku. 
Oběma tématy se zabývám 
mnohem déle, než trvá můj 
senátorský mandát, a kaž-
dou schůzku v souvislosti 

s nimi považuji za důležitou. 
Čer ven  by l  bohatý 

i na kulturní a společenské 
události. U nás v Petrovicích 
se konal 4. června skvělý 
myslivecký den, se starostou 
Sedlčan Ivanem Janečkem 
jsem se 17. 6. účastnil zahá-
jení tradičně vydařených 
slavností Rosa, den poté pak 
oslav 140 let SDH Kamýk nad 
Vltavou, 110 let SDH Vysoká 
Pec a setkání přátel Mezihoří. 

Spolu s předsedou Se-
nátu Milošem Vystrčilem 
a dalšími kolegy jsem uctil 
památku předsedy protek-
torátní vlády v letech 1939–
1941, armádního generála 
in memoriam Aloise Eliáše 
u pamětní desky na Kolo-
vratském paláci při příleži-
tosti 81. výročí jeho popravy.

Program spojený s vodou 
jsem měl v diáři na konci 
června: 23. 6. to byly tradiční 
Dračí lodě v Sedlčanech, 24. 
6. slavnost Vltavanu Davle 
při příležitosti zapsání vo-
rařství na seznam UNESCO. 
Příjemná akce za účasti pana 
arcibiskupa Jana Graubnera, 
mnoha spolků, hasičů, mys-
livců, zástupců městyse Dav-
le, a hlavně široké veřejnosti. 
A konečně 25. 6. to bylo nád-
herné provedení Dvořákovy 
opery Rusalka v Památníku 
Antonína Dvořáka ve Vyso-
ké u Příbramě.

Na konci června jsem 
velmi rád pokřtil deset vče-
lích úlů, které instalovala 
na začátku prvního úseku 
(Háje-Milín) z celkem 32 ki-
lometrů budoucí dálnice D4 
společnost Via Salis ve spo-
lupráci s včelařem Davidem 
Zítkem ze společnosti Praž-
ská včela. Projekt včelích úlů 
startuje ještě během výstav-
by a po jeho vyhodnocení 
a dokončení D4 v roce 2024 
mají být včelstva rozmístěna 
i v dalších lokalitách. Hlavní 
kmotrou a patronkou úlů se 
stala zpěvačka Heidi Janků, 
které jsme při tomto slavnost-
ním aktu asistovali spolu s ge-
nerálním ředitelem Via Salis 
Christianem Biegertem a Vla-
dimírem Vojáčkem, starostou 
Milína, v jehož katastru se úly 
nachází.            Petr Štěpánek

odevzdaly prostřednic-
tvím sběrné sítě největší 
množství elektroodpadu, 
a to v kategoriích Zelená 
obec, Sběrný dvůr a Sběr-
né místo. Tentokrát to ne-
bylo v rámci kraje, ale celé 
České republiky. Klučenice 
skončily třetí v kategorii Pří-
kladné sběrné místo, když 
zde lidé celkem odevzdali 
7 508 kilogramů elektrood-
padu. To je v průměru 16,8 
kilogramu na obyvatele. 

„Recyklací odevzdaných 

elektrozařízení jste přispěli 

ke zlepšení životního prostře-

dí snížením produkce CO
2
 

ekvivalentně o 11 200 kg. 

Takové množství uhlíku by 

Klučeničtí třídí odpad 
nejlépe z regionu

zvládly během 60 let svého 

života absorbovat a přemě-

nit na kyslík čtyři vzrostlé 

duby,“ stojí na certifi kátu, 
který obec obdržela.

„Velmi mě potěšilo, že 

naše obec získala další oce-

nění týkající se třídění od-

padu. Příkladným sběrným 

místem jsme se stali díky 

našim občanům. Velký po-

díl na krásném třetím místě 

z celé České republiky však 

mají i zaměstnanci obce, 

kteří ve sběrném dvoře pra-

cují,“ vyjadřuje své díky 
klučenický starosta Václav 
Vozábal. „Sběrný dvůr se 

v naší obci snažíme postup-

ně revitalizovat, zároveň 

jsme v tomto roce pořídili 

několik nových kontejnerů 

a popelnic, ať už na sklo, 

nápojový karton, směsný 

odpad či bioodpad. Postup-

né zlepšování odpadového 

hospodářství je výsledkem 

společné iniciativy obec-

ního úřadu, zaměstnanců 

a našich občanů. Pevně vě-

říme, že se nám i nadále po-

daří postupně zlepšovat ne-

jen odpadové hospodářství 

v obci,“ dodává starosta.
Olga Trachtová 

Hadáčková

utrpěl poranění krční pá-

teře, transportovali jsme 

ho do jedné z pražských 

nemocnic,“ konkretizovala 
mluvčí záchranné služby 
Monika Nováková.

Na sociálních sítích 
se k příspěvku o této do-
pravní nehodě vyjadřova-

Vrtulník leteckých záchranářů 
letěl na křižovatku u Obor

lo mnoho lidí ve smyslu, 
že jde o nevhodně řeše-
nou křižovatku, která je 
při odbočování ve směru 
od Sedlčan na Velkou ne-
bezpečná. Zároveň zde 
účastníci diskuse přidá-
vají zkušenosti s automo-
bily jedoucími ve smě-
ru od Obor nadměrnou 

rychlostí. „Na tomto místě 

se bojím odbočit, radě-

ji jedu do Obor a potom 

zpět. Dáte přednost, ale 

auta jedou opravdu rychle 

a je to velmi riskantní mís-

to,“ píše například Veroni-
ka Reinerová.

Olga Trachtová 

Hadáčková

Z P R ÁV Y  O D  S E N ÁT O R A  ( 6 )

Velmi rád jsem pokřtil 
deset včelích úlů

Dokončení ze strany 1

Dokončení ze strany 1

Celá přední strana osobního auta na straně řidiče byla sešrotována pod kabinou fekálního vozu. 
Foto: pribram.cz
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VLTAVA Povodí Vltavy upo-
zorňuje, že vzhledem k sou-
časnému suchu a dlouho-
trvajícím nízkým přítokům 
došlo od pátku 21. července 

k poklesu hladiny vody 
v nádrži Orlík pod limit pro 
proplavování přes plavební 
komoru na VD Kořensko a ta 
ukončí provoz. 

„Očekáváme další po-

zvolný pokles hladiny vody 

v nádrži Orlík. Pokud dojde 

ke změně hydrologické situ-

ace, voda se bude opět aku-

mulovat a hladina překročí 

345,60 m n/m, provoz plaveb-

ní komory Kořensko bude 

obnoven. Přeprava plavidel 

na lodním výtahu Orlík je 

díky prodloužené dráze i na-

dále možná až na úroveň hla-

diny vody v nádrži 342,50 m 

n. m.,“ informuje Povodí.
Jana Motrincová 

REGION Andrea Benešo-
vá a její pojízdná kavárna 
a celý projekt KavAndy není 
našemu regionu neznámou, 
stala už se totiž součástí ne-
jedné akce v okolí. O začát-
ku a představení projektu už 
jsem měla možnost s Andre-
ou pohovořit a vést rozho-
vor. Od té doby se nabídka 
kavárny rozšířila a karavan 
se zahalil do nových barev-
ných tónů. 

Andreo, tvůj projekt 

se vyvíjí velmi zdárně, už 

máš dokonce stálá stano-

viště, kde se tvůj karavan 

nachází. Kde můžeme 

tvou kavárnu navštívit?

Karavan mám aktuálně 
umístěn přes pracovní tý-
den na stálo na dvou stano-
vištích, která střídám, a to 
v Krásné Hoře nad Vltavou 
a v Petrovicích. Vždy první 
a třetí týden v měsíci bý-
vám v Krásné Hoře a dru-
hý a čtvrtý v Petrovicích. 
Víkendy potom patří akcím 
po okolí. 

Jsi spokojená s ná-

vštěvností kavárny v prů-

běhu pracovních dnů?

Musím říct, že ohledně 
návštěvnosti jsem vlastně 
velmi mile překvapená. Sa-
mozřejmě záleží, jaké je po-
časí. Pokud prší nebo jsou 
velká horka, lidí není tolik. 
Je to nárazové, některé dny 
je zákazníků opravdu dost 
a jiné je to třeba slabší. Ale 
objektivně jsem spokojená 
s tím, jak a že vůbec lidé 
chodí.

Nalezneme v tvojí ka-

várně nějaké novinky?

Ano, sortiment mého 
karavanu se rozšířil. Prv-
ní novotou jsou Nanooky, 
které vyrábí jedna slečna 
z Prahy, zákazníci je u mě 
mohou ochutnat ve čtyřech 
příchutích – mango, jahoda, 

ananas a černý rybíz. Měla 
jsem strach, aby se nanuky 
prodávaly, ale lidem se to 
moc líbí a chutnají, první 
přivezená várka se vypro-
dala během pár dní. Dále 
jsem vzhledem k velké po-
ptávce zařadila do nabídky 
bezkofeinovou kávu. Další 
novinkou jsou domácí limo-
nády vyráběné ze Sirupů 
Vladimír, které se okamžitě 
staly velkým oblíbencem, 
nabízím jedenáct příchutí. 
Všechny nové produkty 
jsou bezlaktózové, bezlep-
kové a veganské, takže si je 
může dopřát opravdu kaž-
dý. Spoustu dalších novinek 
ještě přijde, je to malinko 
komplikovanější s dovozem, 
ale i tak můžu dát příslib dal-
šího rozšíření sortimentu.

Na začátku června se 

konal v tvojí domovině, 

v Mokřici, křest KavAndy. 

Jaký z něj máš pocit? 

Ze křtu mám úplně nej-
lepší pocit, jaký si lze před-
stavit. Opravdu jsem si ani 
ve snu nepředstavovala, 
že by to mohlo dopadnout 
až tak krásně. Musím říct, 
že z toho vlastně doteď ne-
mám slov a ze vzpomínek 
na křest čerpám energii kaž-
dým dnem. Akce se povedla 
do nejmenšího detailu, bylo 
to až neskutečně vydařené. 
Zní to až moc melancholic-
ky, ale opravdu jsem po celý 
den křtu měla dojetím slzy 
na krajíčku. Vyšlo počasí, 
všichni byli úžasní. Zároveň 
jsem trochu smutná, že je to 
už za námi, protože jsem to 
plánovala dlouho, přípravy 
mi daly zabrat a potom to 
uteklo jako lusknutím prstu.

Co všechno bylo sou-

částí programu křtu?

Křest byl od tří hodin 
odpoledne. Prvním bodem 
programu bylo vystoupení 

hudební dvojice Duo Valeri. 
Poté došlo na samotný křest, 
karavan má dvě kmotry, mé 
dobré kamarádky Zuzku 
a Anetku, které se mnou byly 
od prvotní myšlenky projek-
tu, a tematicky byl pokřtěn 
kávou. Dále následovalo 
vystoupení akustické sku-
piny Acoustrings. Hudební 
program při západu slunce 
zakončila Alena Maryšková 
zpěvem a hrou na kytaru, 
akce pokračovala nadále 

i po skončení hudebních 
vystoupení. Po celou dobu 
křtu bylo zajištěno občerst-
vení, od grilovaného masa, 
přes zákusky až po sushi. Po-
chopitelně nechyběla káva, 
domácí limonády a mícha-
né nápoje. Součástí byl také 
fotokoutek, dětská zóna, ale 
třeba i vodní dýmky. Myslím, 
že si každý po celou dobu 
našel to své.

Můžeme se do budouc-

na těšit na nějakou podob-

nou akci?

Určitě bych si to moc přá-
la. Vzhledem k úspěchu křtu 
bych něco podobného ráda 
uskutečnila, jen momentál-
ně nedokážu říct kdy. Líbilo 
by se mi udělat z toho kaž-

doroční tradici, takový men-
ší KavAndy fest. Na druhou 
stranu přípravy byly oprav-
du velmi náročné, je to běh 
na dlouhou trať. Tak si na to 
možná dám ten rok a příští 
červen bude opět ideální.

Momentálně je léto, 

prázdniny, předpokládám, 

že máš teď zejména víken-

dy zaplněné akcemi?

Ano, mám to až do září 
zaplněné. Samozřejmě si 
chci léto užít ale i po osobní 

stránce, a tak jsem si něja-
ký čas o víkendu vymezila 
i na menší dovolenou. Chci 
nabrat sílu, abych do svého 
projektu i nadále mohla in-
vestovat co nejvíce energie.

Akce se kupí, jsi stále 

na všechno sama, nebo už 

jsi posílila své řady?

Ano stále jsem na to 
převážně sama. Přes týden 
jsem v KavAndy pouze já, 
o víkendových větších ak-
cích mi vypomáhá můj pří-
tel Tomáš, za což jsem mu 
neskutečně vděčná. Záro-
veň právě na zmiňovaném 
křtu mi s přípravou kávy 
pomáhaly dvě holčiny, Na-
tálka s Barčou, což na křtu 
bylo úlevou a já si akci 

mohla užít i mimo pracov-
ní nasazení. A kdo ví, třeba 
si do budoucna budu moci 
dovolit najít dalšího pomoc-
níka, který by mi v kavárně 
vypomáhal na stálo.

Co máš v plánu přes 

podzim a zimu?

To je otázka, na kterou 
momentálně nedokážu 
s určitostí odpovědět. Přes 
podzim bych ráda alespoň 
nárazové víkendy se svařá-
kem uspořádala, to už jsem 
koneckonců uskutečnila 
i vloni. Ráda bych přes tý-
den zůstala na svých stá-
lých stanovištích co nejdéle 
to půjde, ale vše se bude 
odvíjet od počasí a dalších 
okolností. Přes zimu nejspíš 
výjezd s karavanem úplně 
možný nebude, ale kdo ví, 
třeba alespoň nějaké zimní 
jarmarky zvládnu, uvidíme, 
co přijde.

Když jsme spolu mlu-

vily naposledy, svěřila jsi 

mi, že by tvým snem bylo 

být s karavanem na svat-

bě. Prozraď, už se někdo 

ozval se zájmem o občers-

tvení na svatbě?

Zatím žádná nabídka ne-
přišla a zřejmě to má svůj 
důvod. Je pravda, že toho 
mám teď hodně, takže ča-
sově by to bylo náročné 
a sebralo by mi to i spous-
tu energie. Samozřejmě ale 
kdyby nabídka na svatbu 
přišla, šlo by pravděpodob-
ně vše ostatní stranou a já 
bych sto procent vložila 
jen do toho. Věřím, že se 
dočkám a budu mít se svou 
kavárnou možnost vytvořit 
skvělou atmosféru právě 
i na něčí svatbě. Nijak na to 
ale nespěchám a ponechá-
vám to osudu, koneckonců 
jako všechno ostatní. Vše se 
děje z určitého důvodu.

Barbora Kulandová

Karavan je oficiálně pokřtěn a v novém kabátku. Jak se 
posunul projekt KavAndy?

Nový, pruhovaný vzhled karavanu

Hladina Orlíku pozvolna klesá
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kole. Také on s sebou vezl 
to, co na cestách vedou-
cích většinou mimo civili-
zaci potřeboval k přežití, 
včetně spacáku. Jídlo a pití 
doplňoval podle možností 
na trase. Na Sedlčansko se 
vrátil v polovině července, 
skoro se ani nestačil pořád-
ně vydýchat a už odpoví-
dal na naše otázky.

Proč jste se rozhodl 

závod absolvovat, a jak 

jste se o něm dozvěděl?

Já o něm vím už asi tak 
deset let. Nejdříve mi to 
všechno připadalo jako 
velká šílenost (úsměv), 
a teď jsem poznal, že více 
než cyklistický závod je to 
dobrodružství. Rád jezdím 
na kole a na start jsem se 
nepostavil proto, že bych 
chtěl závodit, ale že se 
chci pokusit zvládnout ce-
lou trasu. Sledoval jsem 
to v televizi, a když jsem 
viděl úžasné záběry, jak 
závodníci jedou přes Nízké 
Tatry nebo Velkou Fatru, 
říkal jsem si, že by to bylo 
krásné také tam jet. 

Jaké jsou propozice 

závodu 1000 Miles Ad-

venture?

Dříve se jezdila jenom 
jedna trasa, ale teď už tři 
roky se jezdí dvě. Trasa se-
verní a jižní. Koloběžkáři 
i cyklisté mají jasně danou 
trasu, kterou dostanou 
do navigace, musí ji dodr-
žet, musí ji nahrát a v cíli 
odevzdat, že projeli přesně 
tak, jak měli. Pěší jdou sice 
také severní i jižní trasu, 
ale mají jenom dvaadvacet 
bodů, které musí projít. Mají 
to tedy o něco kratší, asi o tři 
sta nebo čtyři sta kilometrů.

Jakou trasu jste ab-

solvoval vy a jak se vám 

na ní dařilo?

Absolvoval jsem jižní 
trasu a ujel jsem na ní přes 
tisíc mil, zhruba šestnáct 
set padesát pět kilometrů. 
Protože člověk občas sje-
de z tratě kvůli doplnění 
pití a potravin nebo kvůli 
spaní, ujel jsem kilometrů 
ještě o něco více.

František Pilík absolvoval extrémní závod 
na horském kole z ašského výběžku k ukrajinským 
hranicím za necelých třináct dní

Závodníci museli spát, 

jak se říká pod stromem, 

nebo se mohli ubytovat 

třeba v hotelu?

Obojí bylo možné, zále-
želo na každém z nich. Byl 
to každého boj. Jenom ne-
směl zavolat domů, ať mu 
někdo z rodiny zamluví 
nocleh, všechno si musel 
zařídit sám.

Jak dlouho jste byl 

na trase a kudy jste jel?

Start byl 2. července 

ve tři hodiny odpoledne 
a v cíli jsme byli za nece-
lých třináct dní. Start obou 
tras byl v Hranicích v aš-
ském výběžku a potom 
jsme jeli asi osm kilometrů 
směrem na západ na troj-
mezí, kde s naší republikou 
sousedilo bývalé východní 
a západní Německo. Tam 
jsme se otočili, a když jsme 
objeli AŠ, tak se to zhru-
ba po třiceti kilometrech 
rozdělilo. Jižní trasa vedla 
pohraničím většinou po tu-
ristických stezkách, skoro 

žádný asfalt tam nebyl. 
A také tam byly velké kop-
ce, kolikrát se přes kořeny 
ani nedalo jet, takže jsem 
musel kolo tlačit. Jel jsem 
prvně, kolo jsem měl ob-
těžkané výbavou, a přes-
tože nám počasí přálo, 
člověk přece jenom něco 
s sebou mít potřebuje. Kolo 
mi vážilo i s věcmi jednad-
vacet kilogramů, zatímco 
bicykl samotný má pouze 
dvanáct. Dá se říci, že jsem 

vezl váhu elektrokola. Jeli 
jsme přes Český les, Šu-
mavu, podjeli jsme Lipno, 
pokračovali přes Český 
Krumlov, jižní Moravu 
a přes Bílé Karpaty podél 
hranic do Trenčína. Tam se 
trasy opět sjely a za kont-
rolním bodem opět rozdě-
lily. Cíl byl v Nové Sedlici 
na ukrajinských hranicích. 
Na Slovensku jsme měli zá-
kaz pohybovat se na trase 
v noci kvůli medvědům. 
Kolem jednadvacáté ho-
diny jsme museli zastavit 

a vyráželi na trasu zase 
v šest ráno. Na čtyřech 
místech jsme se také brodi-
li řekou. Někdy jsme měli 
vodu do půli stehen, ale 
také až po hruď. 

Jel jste celou trasu 

osamocen, nebo jste 

na trati s někým spolu-

pracoval?

Na trase závodníky po-
tkáváte. Na začátku jede-
me společně, a jak dny ply-
nou, mezery se zvětšují. 
V půlce závodu jsem třeba 
seděl někde na obědě, zá-
vodník, se kterým jsem se 
předtím potkal, projel a po-
tom jsme chvíli jeli spo-
lečně. Já jsem jel nejdříve 
sám, ale na Slovensku jsem 
se potkal s jedním závod-
níkem, s nímž jsme si tak 
sedli, že jsme Slovensko 
odjeli společně. 

Kolik účastníků závo-

du dokázalo absolvovat 

celou trasu?

Po cestě jsou tři zá-
chytné body a v polovině 
trasy, což jsme my, cyklis-
té, měli na jižní Moravě 
v jedné vesničce u Miku-
lova, může člověk skončit 
s tím, že nezvládne celou 
trasu, ale jenom její polo-
vinu. Je tak absolventem 
pěti set mil, což je také 
úspěch. Závod ještě ne-
skončil, ale vím, že čty-
řicet účastníků ze sto tři-
ceti pěti skončilo na této 
metě a zatím pětatřicet 
jich vzdalo. První z nich 
už po šestadvaceti kilo-
metrech, protože byl prý 
po nemoci a bylo mu líto 
to alespoň nezkusit. Další 
jezdci skončili až na Slo-
vensku, neměli to daleko 
do cíle, ale museli vzdát 
třeba z důvodu technic-
kých problémů s kolem.

Půjdete do toho příští 

rok zase?

Příští rok asi ne, protože 
to, abych se mohl závodů 
zúčastnit, zabralo hod-
ně času přípravy. Jezdil 
jsem na kole vždycky, ale 
protože se v tomto přípa-
dě přihlašuje na silvestra 
od půlnoci, a já jsem chtěl 

původně jet ze Slovenska 
do Čech a letos to bylo ob-
ráceně, tak jsem nejdříve 
trochu váhal. Zkusil jsem 
ale přihlášku už ve čtvrt 
na jednu vyplnit a oni mě 
nevzali na severní trasu, 
kterou jsem měl v plánu, 
a byla mi nabídnuta jižní. 
Řekl jsem si, že se to pří-
ští rok už nemusí povést 
a nechal to tak být. Proto-
že zima nebyla nijak krutá, 
hned v lednu jsem začal 
jezdit pětkrát týdně na kole 
s tím, že jsem nijak najež-
děné kilometry neřešil. 
Jezdil jsem tak, abych se 
příliš neunavil a druhý den 
mohl jezdit znovu. Průměr-
ně tři hodiny pětkrát v týd-
nu a od ledna do června 
jsem najezdil sedm tisíc 
kilometrů. Ze závodů jsem 
měl velký respekt. Věděl 
jsem, že tam budu řešit ta-
kové věci, jako kde sehnat 
jídlo, že se mi může rozbít 
kolo a nechtěl jsem řešit, 
že mě bolí nohy.

Na začátku našeho 

rozhovoru jste uvedl, že 

jste se na start neposta-

vil z toho důvodu, abyste 

závodil, ale že jste chtěl 

zvládnout celou tra-

su. Věděl byste přesto, 

na kolikátém místě jste 

skončil?

Dojel jsem podle neo-
fi ciálního údaje na děle-
ném šestnáctém místě se 
stejným časem jako ještě 
jeden závodník s tím, že 
ofi ciální výsledky budou 
vyhlášeny, až dojedou 
všichni. Jel jsem v katego-
rii nad padesát let a v tom-
to věku byla zhruba třetina 
celého startovního pole. 
V kategorii bych mohl být 
třetí, ale jsem hlavně rád 
za to, že se mi podařilo ab-
solvovat závod celý. Proto 
děkuji všem, kdo mě pod-
porovali během závodu, 
hlavně manželce Blance 
a dceři Tezezce. Obě mu-
sely za poslední půlrok 
obětovat všechny svoje ve-
čery a já se jim to teď budu 
snažit vynahradit (úsměv). 

David Myslikovjan

Františka Pilíka po návratu z extrémních závodů pod transparen-
tem, který vyrobili jeho kamarádi, přivítala manželka společně 
s dcerou.

Dokončení ze strany 1
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Jsme Biopekárna Zemanka, výrobce sladkých sušenek a slaných 
krekrů s dlouholetými zkušenostmi a osobním přístupem. 

Rádi bychom rozšířili náš provoz, proto aktuálně nabízíme pozici 

PEKAŘ/KA  A  BALIČ/KA
Jedná se o dvousměnný provoz v provozovně v Oříkově 

u Sedlčan. Nástup možný ihned

Kontakt: 606 305 761

Oříkov
Přidejte se k nám!

Koupím les, pole nebo chalupu. Pla-
tím hotově. Tel.: 730 529 545.              161/23 

 V ý k u p  s t a r ý c h  p e ř i n .  Te l . : 
606 514 445.                      162/23

Koupím vlnitý plech na dřevník. Tel.: 
732 362 169.                163/23

Pronajmu byt 3+1 v Sedlčanech 
Na Severním sídlišti, 12 000 Kč/měs. + ener-
gie. Tel.: 777 084 736.               164/23 

Nabízím pronájem bytu 3+1 v RD 
nebo celého RD, možnost využití zahrady – 

Prodám palivové dřevo měkké 950 Kč/prms 

a tvrdé 1 800 Kč/prms nařezané a naštípané. 
Dovoz zdarma. Tel.: 730 529 545 

Odhady cen a prodej nemovitostí

Realitní makléř Jiří Dráb
www.JiriDrab.cz      Tel.: 606 731 978

Sedlčany. Cena dohodou. Tel.: 721 882 000 
– volat mezi 9. a 17. hod.                    165/23 

Pronajmu dlouhodobě udržovanou 
zahradu na Cihelném vrchu, 450 m2, cena 
dohodou. Tel.: 736 150 003.                166/23

Pronajmu byt 2+1 v Sedlč. na Sev. sídl. 
– i dlouhodobě. Tel.: 607 663 778.     167/23

KRÁSNÁ HORA NAD VLTAVOU První 
tábor přežití má za sebou myslivec-
ký kroužek pod vedením Martina 
Čandy. Zájemci z řad dětí, které ce-
loročně navštěvovaly kroužek, se 
sešli ve středu 19. července dopole-
dne na vrchu Homole nad městem. 
Na 23 přihlášených účastníků čeka-
lo sedm vedoucích.

První odpoledne byl v plánu po-
chod spojený se základy zdravově-
dy a poznávání přírody ve vztahu 
k jejímu využití k přežití. Trasa vedla 
přes nedalekou Hostovnici. „První 

odpoledne jsme se vydali na pochod, 

který měl hlavní téma pohyb v příro-

dě a v terénu. Vedl přes pole, louky 

a remízky, trním, vysokou travou. Pů-

vodně byl naplánován delší, ale zkrá-

tili jsme ho vzhledem k vedru, které 

panovalo. Děti si ho užily, našly ces-

tou tři srnčí shozy a daly si do těla,“ 
popisuje první odpoledne hlavní ve-
doucí tábora Martin Čanda.

Ve čtvrtek dopoledne se táborníci 
věnovali střelbě z luku, pohybovým 
hrám a zdobení triček. Odpoledne 
se rozdělili do týmů, ve kterých pak 
celé odpoledne věnovali přípravě 

večeře. Prvním úkolem bylo vylo-
sovat si jednu ze tří polévek. Násle-
doval orientační pochod do obcho-
du pro nákup surovin a cesta zpět 
k myslivecké chatě na vrchu Homo-
le. Rozdělání ohně pomocí křesadla 
nebylo úspěšné a tak nakonec přišel 
na řadu zapalovač, aby mohly týmy 
uvařit polévky v kotlíku. V původ-
ním plánu bylo vyhlášení vítězného 
týmu, ale vedoucí se nakonec roz-
hodli prohlásit výsledky za neroz-
hodné, prý vzhledem k radosti dětí 
z uvařených polévek.

Páteční dopoledne patřilo prá-
ci s nožem, při které se vyřezáva-
ly nože na máslo, fi ltrování vody, 
rozdělávání ohně pomocí křesadel 
a tření dřívek. Tomu chybělo málo, 
aby bylo úspěšné. Po obědě přijeli 
lovečtí jezevčíci se svou paničkou 
Zdeňkou Kutilovou, které pomáha-
la její dcera Petra Krausová. Děti si 
z jejich úst vyslechly vyčerpávající 
informace o lovecké kynologii, vy-
zkoušely si vodění psa na řemeni 
a viděly práci loveckého psa na sto-
pě postřelené zvěře. „Na napláno-

vané ukázky trubačství a ukázky 

trofejí včetně vyprávění zážitků 

s myslivostí spojených tak nezbyl 

čas, protože děti si kynologii doslo-

va zamilovaly,“ vysvětluje Martin 
změnu v programu. Na závěrečný 
táborák pak přijeli i někteří rodiče.

Každý večer se zpívalo u ohně, 
poslední byl završen i stezkou od-
vahy. Krátká cesta byla osvícena 
světélky. Děti se rozdělily do dvojic 
nebo trojic a na trati si užily pár lek-
nutí ze strašidel. „Nejvíce je asi vyle-

kal myslivec sedící na posedu, který 

rozrazil dveře a ptal se, kdo to chodí 

pod jeho posedem,“ domnívá se Mar-
tin Čanda. V cíli pak na všechny če-
kalo překvapení v podobě odznáč-
ku se symbolem kroužku a tábora.

V sobotu ráno se v táboře schá-
zeli rodiče, aby pomohli s bou-
ráním stanů a úklidem tábořiště. 
Poslední nástup byl spojen se slav-
nostním sejmutím táborové vlajky, 
kterou zdobí jelen s červeným srd-
cem. Při tomto aktu také naposledy 
zazněla táborová hymna. Její autor-
kou je Kateřina Sovová, která byla 
jednou z vedoucích. Hlavní myš-
lenkou písně je vyznání lásky k my-
slivosti a ochraně přírody. „Nekřičí-

me, neničíme, chováme se tiše. Víme 

přece, že les je plný zvěře, která 

není z plyše,“ zpívá se v refrénu.
Domů si všichni na památku od-

vezli nejen vlastnoručně ozdobené 
tričko, ale také knížku Rok mladého 
myslivce. A hlavně nové zážitky, 
zkušenosti a přátelství. Při odchodu 
hojně zaznívalo, že už se všichni těší 
na příští léto, na další tábor.

„Myslím, že s přihlédnutím k tomu, 

že jsme takto pořádali první ročník, se 

tábor nadmíru povedl. Přiznávám, že 

místy už to bylo náročné, ale kdo se 

bojí, nesmí do lesa. Nabrali jsme zku-

šenosti, do příštího roku víme, co změ-

nit nebo dělat jinak,“ zhodnotil nároč-
né dny Martin a poděkoval jmenovitě 
týmu vedoucích: „Mojí manželce 

Kristýně, Kačce a Járovi Sovovým, 

Michalovi Procházkovi, Jitce Kakešo-

vé a Kamče Holubové. Velký dík pa-

tří místnímu zemědělskému podniku, 

od kterého jsme měli obědy, na které 

nám dokonce přispěli, obsluze obcho-

du s potravinami za jejich vstřícnost 

ohledně nákupu a Miloslavu Bláhovi 

za vynikající páteční guláš. A hlavně 

všem rodičům za jejich důvěru a dě-

tem za jejich nadšení a ochotu s námi 

blbnout. Téma příštího tábora, se kte-

rým jsme začali pracovat, jsou indiáni 

a jejich vztah k přírodě,“ uzavírá.             
Olga Trachtová Hadáčková

Adjunkti prožili dny plné dobrodružství
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KLUČENICE Místní kostel 
se stal v pátek 21. červen-
ce večer místem, kde své 
umění představilo české 
instrumentální uskupení 
Prague Cello Quartet, její-
miž členy jsou Jan Zvěři-
na, Štěpán Švestka, Michal 
Haring a Tomáš Otevřel 
z České fi lharmonie. Pra-
gue Cello Quartet vzniklo 
v roce 2006.

V úvodu koncertu se 
klučenický starosta Václav 
Vozábal omluvil, že není 
dostatek míst k sezení pro 

všechny, protože tak ob-
rovský zájem pořadatelé 
v době prázdnin a dovo-
lených nečekali. Kostel 
se ale zaplnil doslova až 
po střechu a mnozí si krás-
né melodie vychutnávali 
i venku, kde byla připrave-
na osvěžující voda s citro-
nem. Vtipným okamžikem 
byla po úvodní skladbě 
otázka vystupujícího uměl-

ce, zda paní sedící v první 
řadě rozumí hudbě, proto-
že mu celou dobu kouká 
do not. Posluchačka se 
smíchem odpověděla, že 
noty neumí, ale zajímá ji, 
co má umělec před sebou 
psáno. Tak plno bylo... 
„Hádejte, v jaké hodnotě 

jsou nástroje, na které vám 

dnes zahrajeme?“ zeptal 
se jiný z umělců. Nikdo 
z přítomných neuhádl, neb 
hodnota krásných nástrojů 
přesáhla několikamiliono-
vé hodnoty. 

Kostelem se nesly ori-
ginální úpravy klasických, 
fi lmových, popových i roc-
kových melodií v podání 
violoncell a kontrabasu. 
Při zhruba dvouhodino-
vém představení mnohým 
ani nevadilo, že díky ob-
rovskému zájmu celou 
dobu stáli, koncert měl 
úžasnou atmosféru.

Jana Motrincová

SOLOPYSKY V obci se 
v sobotu 5. srpna bude 
konat celodenní slavnost 
při příležitosti stého vý-
ročí založení zdejšího 
sboru dobrovolných ha-
sičů. 

„Sbory dobrovolných 

hasičů spadají pod okres-

ní sdružení hasičů v Pří-

brami a jsou rozděleny 

do jednotlivých okrsků,“ 
připomněl jednatel SDH 
Solopysky Ondřej Kuneš. 
„My jsme v okrsku společ-

ně například s SDH Dublo-

vice, Líchovy, Zvírotice, 

Hrabří, Oříkov a Třebni-

ce, a všechny tyto sbory 

jsme pozvali. V poledne 

budeme mít sraz s ostat-

ními jednotkami našeho 

okrsku na návsi, kde bude 

nástup s tím, že společ-

ně půjdeme průvodem 

na hřiště. V průvodu jako 

první pojede dvouspřeží 

koní, které potáhne naši 

historickou kývací stříkač-

ku pro čtyři hasiče z roku 

1923, tedy z doby, kdy byl 

založen náš sbor. Stříkač-

ka je funkční, a dokonce 

bude na hřišti předvedena 

v akci. Na vlastní náklady 

jsme ji svépomocně roze-

brali, v lakovně obrou-

sili, nastříkali a celkově 

zrenovovali. Na hřišti se 

bude konat oficiální ná-

stup před diváky, jehož 

součástí bude předání vy-

znamenání členům SDH 

Solopysky za dlouholetou 

věrnost a příkladnou prá-

ci ve sboru. Vyznamenání 

budou předávat starosta 

okresního sdružení hasi-

čů Václav Jankovský se 

senátorem Petrem Štěpán-

kem.“

Následovat bude křest 

knihy zahrnující histo-
rii od založení sboru až 
po letošní rok, která ob-
sahuje více než čtyři sta 
fotografií a grafických 
mater iá lů .  Kn ihu  dá -
val dohromady Ondřej 
Kuneš a podklady pro ni 
sbíral od loňského února. 
Podařilo se mu nashro-
máždit čtyři tisíce dvě stě 
fotografií, takže vlastně 
každá desátá je zařazena 
do publikace.

Součástí slavností bu-
dou dvě zábavné soutě-
že. Kromě symbolického 
hašení historickou stří-
kačkou se uskuteční rov-

něž soutěž přítomných 
d o b r ovo l n ý c h  s b o r ů 
v motání hadic na rych-
lost. A protože se o prv-
ním srpnovém víkendu 
koná v Solopyskách 
pouť, tak přímo na hřišti 
si mohou účastníci oslav 

užít i pouťové atrakce. 
V odpoledních hodinách 
se ve svých vozech před-
vedou členové Veterán 
klubu Sedlčany a profe-
sionální hasiči přijedou 
ukázat svoji vysokozdviž-
nou plošinu a další tech-
niku. Zúčastní se také 
Městská policie Sedlčany 
a po celé odpoledne se 
zájemci mohou ve sta-
nu dívat na promítání 
fotografií z historie SDH 
Solopysky. Ve večerních 
hodinách začne taneční 
zábava, na které zahraje 
kapela Ešner Band. 

David Myslikovjan

Tentokrát nechyběl ani 
známý herec Martin Kraus, 
který se do sportovního 
klání na dvou atypických 
asfaltových hřištích, umís-
těných přímo na návsi, 
svým výkonem také zapo-
jil. Letos vyhrál tým s vtip-
ným názvem Dřeváci Sedl-
čany, druhé místo obsadily 
Klučenice a na třetí příčku 
se dostaly Obděnice. 

I letos se podařilo vy-

Herec Martin Kraus se připojil k charitativnímu 
sportovnímu klání ve Skoupém

brat úžasnou částku – 
93 500 Kč. Zahrát si nebo 
fandit přišla téměř celá 
vesnice, ale nechybělo 
i mnoho přespolních. Výtě-
žek složený ze vstupného, 
dobrovolných příspěvků 
a prodeje občerstvení, po-
řadatelé každoročně věnu-
jí organizaci Donor, jejímž 
prostřednictvím peníze pu-
tují k onkologicky nemoc-
ným dětem.

Sabina Motrincová

Na oslavách stého výročí založení 
SDH Solopysky bude představena 
nová publikace o sboru

Prague Cello Quartet 
zazářilo v kostele 
v Klučenicích

Čtveřice vynikajících hudebníků zaplnila kostel v Klučenicích až 
po strop.

Celý výtěžek vzpomínkové akce pro dobrou věc poputuje onkologicky nemocným dětem.

Na oslavách k výročí založení SDH Solopysky bude v akci i první 
stříkačka sboru.

Dokončení ze strany 1
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Čeho je moc, toho je pří-
liš, a když jde o to, aby se 
cestičkou zase dalo chodit, 
musí se člověk odhodlat 
a rybíz radikálně zkrátit. 
Jenže – umíte být tak krutí, 
že budete nemilosrdně ru-
bat do spojenců? A černý 
rybíz, ten umí být člověku 
velkou oporou. Jeho chut-
né plody zvyšují pružnost 
cév, posilují imunitu, zlep-
šují krvetvorbu, ochraňují 
proti volným radikálům, 
posilují srdce, a je toho 
mnohem víc. No aby ne, 
vždyť černý rybíz obsa-
huje, s trochou nadsázky 
řečeno, skoro celou Men-
dělejevovu tabulku prvků! 
No nebojte se, píšu skoro, 
takže těžké kovy v sobě 
nemá!

Obsahuje třeba i cési-
um, které se prý hodí při 
zánětech kloubů, chróm, 
o který se zajímáme, když 
řešíme nadváhu, jód, který 
potřebuje štítná žláza, kře-
mík – nezbytný pro pěkné 
vlasy a nehty, lithium – 
ano, i pro nás lidi je dobré, 
hlavně pro naši psychiku, 
rubidium, které prý fun-
guje při oslabení očního 
nervu, draslík pro normál-
ní činnost nervů a aby se 
nám neplašilo srdce a pro 
optimální poměr vody 
v tkáních, vápník pro zuby 
a kosti, železo na krvinky. 
Pak taky obsahuje vita-
miny – C, B a P. A hlavně 
antokyanové barvivo, kte-
ré umí neutralizovat volné 
radikály.

Kyselina GLA, obsaže-
ná v semínkách černého 
rybízu pomáhá regulovat 
přeměnu tuků, takže s ry-
bízem snáze udržíme svou 
váhu. Lze se dočíst, že pod-
le moderních studií „obsa-
hované látky mohou snižo-
vat cholesterol, zlepšovat 

vidění, snižovat krevní tlak 
či zpomalovat stárnutí“. 

Když má někdo tako-
vé kvality, pak do něj jen 
neradi budete řezat. Ale 
co se dá dělat, džungle se 
musí zesvětlit a zprůchod-
nit. A tak se svému rybízu 
v duchu omluvíte a domlu-
víte se s ním, že jeho prout-
ky nepřijdou vniveč, a že 
i jejich život dojde naplně-
ní. Plnit tedy budete už vy, 
když si pruty a listy usu-
šíte. Buď nejdřív sundáte 
listy, nebo stvoly usušíte 
v celku a pak to roztřídíte. 
Obojí se totiž hodí.

I list černého rybízu 
obsahuje hodnotné lát-
ky. Zejména v době kvě-
tu a krátce po odkvětu. 
Nálev z listů se osvědčil 
jako prostředek diuretický 
a protiprůjmový, ale i při 
onemocnění z nachlazení, 
při kašli a chrapotu, při 
revmatismu, onemocnění 
močových cest.

No a jak se dají využít 
větve? Nařezané vršky 
mladých sušených vět-
viček krátce povaříte. 
Ke konci varu můžete, ale 
nemusíte přihodit i listy. 
(Případně i listy dalšího 
bobulového ovoce, napří-
klad malin či ostružin.) 
Obojí necháte vylouhovat. 
Větvičkové čaje mne na-
učil pít včelař z Vysočiny 
Jaroslav Kolbábek, znalec 
přírody, který se mi kdy-
si ozval jako čtenář mých 
knížek. Překvapilo mě 
tehdy, když mi namíchal 
větvičkový odvar na míru 
z různých stromů či keřů, 
jak takový „čaj“ může být 
lahodný.

Děkuji za každý tip, jak 
bezezbytku využít to, co 
nám příroda sama nabízí. 
Třeba poděkuji i vám?

Hanka Synková

VYSOKÝ CHLUMEC Vyso-
kochlumecké pití piva, tako-
vý název nese nohejbalový 
turnaj smíšených trojic, kte-
rý se na kurtu pod hradem 
v polovině července konal 
potřinácté. Podmínkou účas-
ti na netradiční akci je, že 
součástí každého týmu musí 
být minimálně jedna žena.

„I přesto, že jsme se u žen 

dříve setkávali s ostychem 

ohledně účasti v turnaji, nyní 

se tato akce právě u něžné-

ho pohlaví stává čím dál víc 

oblíbenější,“ uvedla hlavní 
pořadatelka Lucie Wolfová 
a dodala: „Nutno podotknout, 

že ačkoliv se většina týmů se-

tkává na hřišti pouze jednou 

do roka, a to právě při této 

příležitosti, je znát zvyšující se 

úroveň hry u všech hráčů. Zá-

roveň nás těší vidět, jak smí-

šené týmy dokáží spolupraco-

vat a užít si den plný smíchu 

a pohodové atmosféry.“

I přes tropické počasí se 
zápolení nad nízkou sítí zú-
častnilo deset týmů. Jedním 
z nejsledovanějších momen-

tů turnaje bylo utkání o třetí 
místo mezi týmem Černý 
svině, nastupujícím na kurt 
v sestavě Radek Pech, Ve-
ronika Pechová, Kamil Švob 
a trojicí s názvem 2:1, kte-
rou reprezentovali Ondřej 
Gyömber, Gábina Gyömbe-
rová a Radek Šťovíček. Oba 

týmy předvedly skvělou 
hru a bojovaly o každý bod. 
Nakonec se však týmu Čer-
ný svině podařilo obhájit 
své loňské umístění a získat 
bronzovou medaili. Očeká-
vané fi nále turnaje přineslo 
napínavou bitvu dvou již 
tradičních soupeřů – týmů 
Sluníčka (Veronika Kroupo-
vá, Tonda Tesař, Josef Brin-

da) a Lepší už to nebude! 
(Lucie Wolfová, Wilda Wolf, 
Luboš Hlaváček). Obě muž-
stva dala do hry veškeré své 
umění, snažila se zvítězit 
za každou cenu, ale nako-
nec byl úspěšnější domácí 
tým Lepší už to nebude!

David Myslikovjan

JESENICE Místní sbor dob-
rovolných hasičů uspořádal 
o uplynulém víkendu v jese-
nickém fotbalovém dolíčku 
osmé a deváté kolo prestižní 

hasičské soutěže Brdská liga. 
Na slavnostním nástupu je 
přivítali senátor Petr Štěpá-
nek, starosta obce Jesenice 
Milan Jiroušek a starosta 
SDH Jesenice Miroslav Hrst-
ka. Soutěž skvěle moderoval 
Vilém Trčka z Bezděkova.

Do osmého kola Brdské 
ligy v požárním útoku na ná-
střikové terče se v sobotu 22. 

července zapojilo 33 amatér-
ských hasičských týmů (18 
týmů mužů a 15 týmů žen). 
Pořadí v kategorii mužů: 1. 
ČHJ Radíč, 2. SDH Křížkový 

Újezdec, 3. SDH Skalice. Ka-
tegorie žen: 1. Peklo Uranovi-
ce, 2. SDH Křížkový Újezdec, 
3. SDH Zalužany. Nejrych-
lejším proudařem byl Filip 
Havel z SDH Nahoruby a nej-
rychlejší proudařkou Tereza 
Říhová z SDH Lužná.

V devátém kole v neděli 
23. července se utkalo cel-
kem 34 týmů (19 týmů mužů 

a 15 týmů žen). Finálové kolo 
přineslo pro diváky vzrušují-
cí atmosféru. Sledovali zcela 
vyrovnaný souboj, rozuzlení 
přinesla až časomíra. Setina 
vteřiny rozhodla o prvenství 
hasičů ze Sedlčan. Výsledky 
v kategorii mužů: 1. SDH Sedl-
čany, 2. SDH Křížkový Újez-
dec, 3. Peklo Vranovice. Ka-
tegorie žen: 1. SDH Zahořany, 
2. SDH Křížkový Újezdec, 3. 
Peklo Vranovice. Nejrychlej-
ším proudařem byl Petr Šejba 
z SDH Sedlčany a nejrychlejší 
proudařkou Tereza Šafářová 
z SDH Zahořany.

Na sobotní podvečer při-
pravili jeseničtí hasiči netra-
diční soutěž s názvem Jese-
nický trojboj – pivní štafetu, 
hod pivním sudem a zatlou-
kání hřebíku do dřevěného 
trámu. Do atraktivního klání 
se mohli přihlásit účastníci 
Brdské ligy i diváci.            -fv-

Z A P L E V E L E N Á 

Z A H R Á D K A  N E M U S Í  B Ý T 

J E N  P R O  Z L O S T  ( 1 3 )

Posviťme si dnes 
na černý rybíz. To je 
keřík šlechtěný, tak 

proč by měl být mezi 
plevely?

Nohejbalový turnaj smíšených trojic 
vyhrál pod hradem domácí tým

Ačkoliv panovalo tropické počasí, nohejbalisté si turnaj na Vysokém Chlumci pěkně užili.

Setina vteřiny rozhodla o prvenství 
sedlčanských hasičů



8 strana www.sedlcansky-kraj.czKALENDÁŘ

 KONCERTY, 
ZÁBAVY

 Petrovice – zámecký 
park
28. 7. Suterén

letní rocková zábava s kape-

lou Suterén v rámci Petrovic-

kého řezbování; 20:00

 Heřmaničky – letní 
parket
28. 7. Unigena

letní zábava; 21:00

 Příčovy – letní parket
28. 7. Brutus

letní taneční zábava s ka-

pelou Brutus

 Přestavlky – náves
29. 7. Pouťová zábava

hraje Hošna band a kapela 

Bez Dvorak Brothers; 20:00

 Osečany – náves
30. 7. Pouťové odpoledne

k poslechu hraje Toulavá 

kapela Josefa Janouška; 

14:00

 Obděnice – parket
4. 8. Letní zábava

hraje Iron Maiden Revival, 

Kaktus Verde a Something 

Bohemian; 20:00

 Solopysky – hřiště
5. 8. Taneční zábava

hraje kapela Ešner band; 

20:00

 Sedlčany – Sportovní 
areál Luční
6. 8. Živel

koncert skupiny Živel; 19:00

 VÝSTAVY

 Sedlčany – muzeum
Sanctus Benedictus

výstava fotografi í středo-

věké architektury v muzej-

ním sklepním prostoru

Fenomén kotlina

výstava k oslavě výročí 70 

let světoznámého areálu; 

do 17. 9.

 Votice – klášter
Archeologické poklady

výstava archeologických 

nálezů; do 25. 8.

Svět veteránů

výstava autíček ze soukro-

mé sbírky Jiřího Holinské-

ho; do 3. 9.

Krajinná zastavení

výstava olejomaleb Dany 

Živorové; do 31. 8.

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – městské muzeum
Výstava ZUŠ Sedlčany

 Sedlčany – knihovna
Sedlčanské střípky

výstava prací žáků 4. tříd 

sedlčanských základních 

škol; do 31. 8.

Lubomír Pavelčák – Li-

choočko

výstava fotografi í Lubomíra 

Pavelčáka; do 6. 9.

 Kamýk nad Vltavou – 
informační centrum
140 let Sboru dobrovol-

ných hasičů Kamýk nad 

Vltavou

výstava SDH Kamýk nad 

Vltavou; do 1. 9.

 Klučenice – Galerie 
Hospodářský dvůr
Obrazy

prodejní výstava Milana 

Čiháka; do 31. 8.

 DIVADLO

 Osečany – zámek
28., 30. 7. 4000 dnů

letošní premiéra intimní 

tragikomedie; 20:30

29. 7. Všechny báječné 

věci

tragikomedie o hledání 

důvodů, proč žít; 20:30

5., 6. 8. Úča musí pryč!

hořkoostrá komedie o boji 

rodičů s třídní učitelkou; 

20:30

 Votice – dvůr kláštera
30. 7. Čarodějka Elsie 

a kocourek Pooky

pohádku pro děti uvádí 

Divadlo Šneček; 18:00

 KINO

 Votice – dvůr kláštera
26. 7. Letní kino: Ostrov

promítání nové romantické 

dobrodružné komedie; 21:15

2. 8. Letní kino – Tři 

mušketýři: D‘Artagnan

promítání nového dobro-

družného fi lmu; 21:15

 Sedlec-Prčice
28. 7. Super Mario Bros 

ve fi lmu

animovaná akční rodinná 

komedie; 16:00, 20:00

4. 8. Villa Lucia

slovensko-česká komedie; 

20:00

 Kamýk nad Vltavou – 

školní zahrada
29. 7. Letní kino: Banger

česká drama; 21:30

 Vysoký Chlumec – hřiš-
tě u pivovaru
2. 8. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

 Svatý Jan – hřiště
4. 8. Letní kino: Buď 

chlap!

promítání nové české 

komedie; 21:30

 SPORT

 Sedlčany – kotlina
29. 7. Radeč Cup

 Přestavlky – náves
29. 7. Nohejbalový turnaj

nohejbalový turnaj v rámci 

přestavlcké pouti; 8:00

 Sedlec-Prčice – hřiště 
Na Starce
29. 7. O pohár Českého 

Meránu

20. ročník turnaje dvojic 

v pétanque; 13:00

 Přestavlky – střelnice
30. 7. Turnaj střelců u pu-

tovní pohár Českého 

Meránu

47. ročník veřejného stře-

leckého závodu jednotlivců 

a družstev; 7:30

 Sedlec-Prčice – hřiště TJ 
Sokol Sedlec-Prčice
30. 7. Přátelský fotbalový 

zápas

TJ Sokol Sedlec-Prčice – TJ 

Chyšky; 17:00

5. 8. Den sedlecko-prčic-

ké kopané

dorostový zápas TJ Sokol 

Sedlec-Prčice – Mezno, 

muži TJ Sokol Sedlec-Pr-

čice – TJ Sokol Sezimovo 

Ústí; 15:00

 Krásná Hora nad Vlta-
vou – Zduchovice, hřiště
5. 8. Fotbalový turnaj 

starých gard

Špek Cup za účasti druž-

stev TJ Zduchovice, TJ 

Sokol Kamýk nad Vltavou 

a TJ Krásná Hora; 13:00

 Svatý Jan
5. 8. Traktoriáda

8. ročník, jízda zručnosti, 

soutěže pro diváky a další; 

13:00

 OSTATNÍ

 Sedlčany – hvězdárna
28., 29. 7., 4., 5. 8. Pozoro-

vací program

20:00–23:00

 Petrovice – náměstí
29., 30. 7. Petrovické 

řezbování

ukázka řezbování, dopro-

vodný program, 30. 7. verni-

sáž hotových děl a hudební 

vystoupení; 30. 7. od 13:00

 Přestavlky – náves
29. 7. Přestavlcká pouť

nohejbalový turnaj, skákací 

hrad, zábavný program pro 

děti, večerní zábava; 8:00

 Klučenice – čp. 69
29. 7. Klučenické slav-

nosti

setkání auto-moto vete-

ránů, spanilá jízda, trh 

s výrobky, zázemí pro děti, 

živá hudba; 11:00

 Vysoký Chlumec – kap-
lička sv. Anny
29. 7. Mše

tradiční mše u příležitosti 

svátku sv. Anny; 14:00

 Osečany – náves
29. 7. Pouťová mše

mše u příležitosti svátku sv. 

Anny, po mši požehnání 

novému hasičskému vozu 

Tatra 815; 16:30

 Osečany
30. 7. Pouť

 Sedlčany – kotlina
5. 8. Posedlí Dakarem 

Open air

 Solopysky – hřiště
5. 8. Oslava 100 let od za-

ložení SDH Solopysky

soutěže s hasičskou téma-

tikou, prezentace hasičské 

techniky a veteránských vozi-

del, taneční zábava; 12:30

 Sedlčany – knihovna
7. 8. Sejdeme se u vodníků

program pro rodiny s dětmi 

inspirovaný pohádkami 

o vodnících; 10:00

 ROZHLEDNY

 Onen Svět
Langova rozhledna 

otevřeno každý den; 

9:00–19:00

 Přední Chlum
Milada

otevřeno každý den; 

10:00–19:00

 Osečany
Drahoušek

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

 Chotilsko
Veselý vrch

otevřeno denně mimo 

pondělí; 10:00–18:00

 Petrovice
Kuníček

otevřeno každý den; 

10:00–17:00

PETROVICE Již několikátým 
rokem pořádá SDH Mezihoří 
setkání milovníků dechovky 
v zámeckém parku v Petro-
vicích. Letos se uskutečnilo 
v neděli 23. července. Po-
zvání hasičů přijala dechová 
kapela Muzikanti z jižních 

Čech, která vznikla začátkem 
roku 2012 v Chýnově u Tábo-
ra. Jejím zakladatelem a ka-
pelníkem je Radek Hruška. 
Repertoár kapely je tvořen 
hudebními díly předních ji-
hočeských autorů v rytmu 
polky a valčíku.                  -jm-

Na setkání s dechovkou se 
zpívalo a tančilo
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FK Benešov – TJ 
Tatran Sedlčany 2:1 
(0:0) 
NEVEKLOV Svůj druhý pří-
pravný zápas sehrál Tatran 
ve středu 19. července proti 
Benešovu na hřišti v Ne-
veklově. Soupeř ještě minu-
lou sezónu hrál třetí nejvyšší 
soutěž ČFL, po pádu o příč-
ku níže bude Benešov hrát 
divizi. Tatran měl ve svém 
kádru tentokrát mnohem 
méně absencí, chyběli pou-
ze Sochůrek, Kouklík, Brotá-
nek a Štemberk.

Poločas bez 
branek

Hned od začátku měl Be-
nešov většinu času míč pod 
kontrolou. Tatran se zamě-
řil na zajištěnou defenzivu 
a chtěl zahrozit rychlými 
postranními brejky. Žádný 
z nich se však neujal, a tak se 
více do šancí dostával sou-
peř – dvakrát branku přestře-
lil a střelu z trestného kopu 
z 18 metrů vytěsnil mimo tři 
tyče brankář Filip Dřevojan. 

Tři zásahy

Druhý poločas se nesl 
ve stejném duchu jen s tím 
rozdílem, že se diváci dočka-
li i nějakých branek. První 
padla v 72. minutě, kdy pře-
konal střídajícího brankáře 
Jonáše Habarta přízemní 
střelou z 18 metrů Dušek – 
1:0. Jen o další tři minuty 
později zahrál Pavel Lípa 
ve vápně rukou a pískala se 
penalta. Tu proměnil Tomáš 
Pilík – 2:0. Od další branky 
zachránil Tatran zvuk nastře-
lené tyče. Tatranu se v po-
slední minutě utkání přece 
jen podařilo snížit. Kvěch 

našel na levém křídle volné-
ho Pavla Lípu, který z úhlu 
asi z 10 metrů trefi l prudkou 
ranou přesně na přední tyč 
– 1:2.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelen-

ka: „Druhý přípravný zápas 

byl výrazně lepší než ten prv-

ní v Praze. V defenzivě jsme 

předvedli mnohem lepší vý-

kon a soupeři povolili pouze 

dvě branky. Zápas výborně 

splnil přípravný charakter, 

co se kondice týče, a všichni 

hráči zaslouží pochvalu, že 

zápas odmakali, i když často 

běhali bez míče. Zapracovat 

budeme muset na ofenzivě, 

když řada nadějně rozjetých 

akcí skončila nepřesnou při-

hrávkou.“

Sestava Tatranu: F. Dře-
vojan (46. J. Habart) – Kro-
til (46. Repetný), Plesl (46. 
Hofman, 60. Krotil), Novot-
ný, M. Krůta (46. P. Lípa) 
– Říha (60. M. Sirotek), 
Hanuš, Dvořák (70. Plesl), 
M. Habart (70. V. Lípa), M. 
Sirotek (46. Schwarz) – V. 
Lípa (45. Kvěch).

David Štverák

RAKOUSKO Zatím nejdra-
matičtější bitvu se soupeři 
svedla středočeská posád-
ka historického BMW na ra-
kouské Rallye Weiz, jejímž 
výsledkem bylo třetí stříbro 
v řadě a posun do čela Mist-
rovství Evropy v rally histo-
rických vozů. 

I na účastníky letošní 
Rallye Weiz čekalo za Alpa-
mi dusné a horké počasí, 
na rozdíl od nedávného 
maďarského klání bylo 
však přece jen o krapítek 
přijatelněji. „Úvod se nám 

povedl a druhou rychlostní 

zkoušku jsme v naší kate-

gorii vyhráli. Celkově jsme 

na ní zajeli sedmý čas, když 

nás od třetí příčky Francou-

ze Eouzana s mnohem mo-

dernějším BMW M3 dělilo 

jen necelých osm sekund. 

Díky tomu jsme se dostali 

letos poprvé do čela naší 

kategorie před tradiční sou-

peře Pasuttiho a Rónaye. 

Radost nám ale vydržela jen 

chvilku, na následujícím tes-

tu jsme měli na přehřátých 

pneumatikách malou kri-

zovku a raději zvolnili, tak-

že nás oba zmínění soupeři 

zase přeskočili,“ říká pilot 
historického BMW, štětko-
vický Stanislav Budil.

Závěr dne se posádce 
vydařil. Jako RZ 4 byla zařa-
zena opět zkouška Stralegg, 
kterou se Budilovi s Vejvo-
dou povedlo také napodru-
hé v kategorii ovládnout, 
solidní čas na závěrečné 
páteční erzetě poté modro-
bílé BMW 2002ti posunul 

před ford manželské posád-
ky Rónayových. 

V sobotním dopoledni 
už českému ataku neodola-
lo ani červené porsche Pa-
suttiho s Campeisem. Čes-
ká posádka obula nejtvrdší 
směs pneumatik a byla to 
dobrá volba. Na prvních 
třech zkouškách dne vy-
pálili všem největším sou-
peřům rybník a vrátili se 
do čela pořadí kategorie 2, 
ač jejich padesátiletý bavo-
rák fi guroval v první desít-
ce celkového pořadí jako 
úplně nejstarší vůz. 

„Každá soutěž ale končí 

až v cíli, a i my jsme si toho 

byli dobře vědomi. Už na RZ 

8 byl Pasutti se svým o sto 

koní silnějším strojem jen 

vteřinku za námi, my se pak 

při devátém testu na klou-

zavém úseku v lese přeto-

čili a museli couvat. Rázem 

jsme byli zase až za italskou 

posádkou,“ popisuje Budil 
průběh sobotní etapy. „Od-

polední část pak začínala 

okruhovou zkouškou Naas, 

která některým našincům 

připomínala svým trojúhel-

níkovým tvarem čínovský 

rovinatý okruh u Klatov. 

V Rakousku to naopak bylo 

pořád nahoru dolů a nám 

v ostrých stoupáních scháze-

li koníci pod kapotou. Z kop-

ce jsme dohnali renault špa-

nělské posádky a báli jsme 

se, že nás při předjíždění 

zdrží. Jemu pak ale do kop-

ce zatopilo turbo a byl fuč… 

No zkrátka tady nám i Pa-

sutti odskočil téměř o půl 

minuty, a přestože jsme pak 

ještě na dalším testu zkusili 

zabrat, už jsme mu nestačili. 

Zároveň jsme ale pořád dr-

želi bezpečný náskok před 

Rónayem a dalším domácím 

jezdcem Lindnerem s rych-

lými fordy, osazenými silný-

mi motory BDA. Na vítězství 

jsme sice nedosáhli a dojeli 

do cíle opět jako druzí, bylo 

to ale asi maximum možné-

ho. Vyhráli jsme pět rych-

lostních zkoušek a nějakou 

dobu i vedli, to byla pro nás 

novinka. Úspěšně jsme tak 

završili náročný stříbrný 

trojboj (Švýcarsko – Maďar-

sko – Rakousko) a domů 

odjeli z Weizu velmi spoko-

jeni,“ hodnotí Budil. 
Stanislav Budil s Petrem 

Vejvodou se díky bodové-
mu zisku z rakouské sou-
těže posunuli na průběžně 
vedoucí pozici Mistrovství 
Evropy v rally historických 
vozů, byť jen velice těsně. 
Skvělý výsledek nepřece-
ňují. „S ohledem na ome-

zený týmový rozpočet bu-

deme muset určité soutěže 

ze závěru sezóny vynechat, 

a tak nás některý z konku-

rentů velmi pravděpodobně 

bodově překoná,“ říká spo-
lujezdec Petr Vejvoda. „Tři 

stříbrné soutěže v průběhu 

šesti týdnů, to je snový vý-

sledek. Těší nás i vzrůstající 

respekt soupeřů k naší po-

sádce, už s námi zkrátka 

počítají. Naší důležitou de-

vizou je samozřejmě doko-

nale šlapající technika.“

Karel Špaček

KRÁSNÁ HORA NAD VLTAVOU 
Zdejší sokolové uspořádali 
na multifunkčním hřišti, kam 
chodí místní nohejbalisté tré-
novat každý pátek, 19. ročník 
nohejbalového turnaje na-
zvaného Nohejbalšou. Tur-
naje trojic o Putovní kýbl se 
zúčastnilo šest týmů, z nichž 
jeden přijel z Bražné, jeden 
z Prahy a čtyři další byly 
domácí. O kotlíkový guláš 

k obědu se postarali letití ví-
tězové soutěže Kosobudský 
kotlík Roman Krtek a Petr 
Mošnička.

Po bojích se nakonec nej-
víc radoval tým Nou Nejm 
ve složení Petr Kolář, Martin 
Švec a Bohumil Vosáhlo. 
Druzí skončili Klokani z Pra-
hy a třetí příčku obsadily 
Legendy. Nejužitečnějším 

hráčem turnaje byl vyhlášen 
Šimon Slezák, který nastou-
pil v soupisce týmu Parní 
válec, ale zároveň zastupo-
val v některých zápasech 
starostu města Krásná Hora 
nad Vltavou Jaroslava Kříže 
v týmu legend, takže si za-
hrál také po boku svého otce 
Marka.

V týmu Parní válec na-
stoupil také starosta Tě-

locvičné jednoty Sokol 
Krásná Hora nad Vltavou 
Ivo Kašpar. „Buď všechny 

přejedem, nebo dojde pára,“ 
vysvětloval volbu názvu. 
„Byli jsme pátí, takže v top 

ten. To ale vlastně byli všich-

ni zúčastnění. Čekal jsem 

víc družstev, ale i tak to byla 

příjemná sobota,“ hodnotil 
Ivo v závěru.            -oth-

Silnému soupeři Tatran dlouho vzdoroval

Budil s Vejvodou jsou v čele 
evropského šampionátu

Putovní kýbl zůstal doma

Nejužitečnější hráč turnaje Šimon Slezák (vpravo) byl oceněn 
starostou Sokola Ivo Kašparem.
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REGION Rally Příbram měla 
minulou sobotu 22. červen-
ce své trati tradičně v re-
gionu Sedlčanska. První 
a pátá rychlostní zkouška 
začínala u Sestrouně a kon-
čila v Křečovicích. Zde byl 
také start druhé a šesté 
rychlostní zkoušky, které 
měly cíl v Minarticích. Tře-
tí a sedmá RZ pak vedla 
z Líchov do Nalžovic. Jedi-
ná trasa mimo region byla 
vytyčena mezi Boroticemi 
a Drhovci.

Celková závodní délka 
byla 71,56 km, přičemž sest-
rouňská RZ měřila 10,43 km, 
křečovická 10,77 km, lí-
chovská 8,62 a borotická 
jen 5,96 km. Navíc musely 
posádky zvládnout téměř 
183 spojovacích kilometrů. 
Celková vzdálenost rally 
tak byla přes 254 kilomet-
ry. Servisní stanoviště bylo 
opět vybudováno na letišti 
v Dlouhé Lhotě. 

Na start 42. ročníku závo-
du se přihlásilo 82 posádek 
do soutěže rallysprint série, 
34 posádek do rally historic-
kých automobilů, a navíc 
byly na soupisce dvě legen-
dy, Josef Patejdl a Tomáš 
Korpfi nger, oba s vozem 
Škoda 130 RS. Převzatých 
posádek bylo nakonec 108, 
z toho dvě byly německé, 
dvě česko-slovenské, jedna 
česko-německá, a jedna ně-
mecko-rakouská.

Ještě před začátkem 
první rychlostí zkoušky 
odstoupil pro technickou 
závadu na motoru Jan Re-
iss. Technické závady vy-
řadily z dalších bojů také 
Václava Tošnera, Josefa Fi-
alu a Jakuba Urbana. Axel 
Bayer a Petr Pěcha v této 
RZ havarovali. Po druhé 
ze jmenovaných havárií, 
startovního čísla 70, byla 
zkouška nejprve zastavena 
a nakonec zrušena.

Na trať se nedostali ně-
kteří závodníci ani ve druhé 
rychlostní zkoušce. Po ha-
várii vozu č. 48 Aleše a Pa-
trika Hemerkových byl olej 
na trati a tedy došlo opět 
nejprve k zastavení a pak 

i ke zrušení RZ. Pro technic-
kou závadu navíc nepokra-
čovaly dál další dvě posád-
ky: Martin Lehký s Vítem 
Dušanem a Jan Pilař s Jiřím 
Kalkusem.

Na třetí RZ vyjel Dominik 
Šulc z trati, Přemysl Šebes-
ta se zdržel výměnou kola. 
Tentokrát si stopku havárií 
vystavili Martin Kožmín 
s Jaroslavem Šarounem 
na sedadle spolujezdce 
a Matěj Manderla s Marti-

nou Kalistovou. Technická 
závada znamenala ukonče-
ní soutěže ještě pro Lubo-
míra Tenkla, Marka Zbírala 
a Františka Felta s jejich na-
vigátory.

Ve čtvrté ani páté rych-
lostní zkoušce se neboura-
lo, pro technickou závadu 
ale odstoupili Filip Ocelka, 
Martin Lošťák, Tomáš Bě-
lohradský, Jiří Hloušek, 
Dominik Šulc a Tomáš 
Klokočník junior. Stejný 
osud postihl také jednoho 
z favoritů, Philipa Geipe-
la se startovním číslem 4. 
Z nespecifi kovaného důvo-
du odstoupil po polovině 
závodu také další ze špičko-
vých jezdců, Karel Trněný 
se startovním číslem 8.

Během šesté rychlostní 
zkoušky nejprve Přemysl 
Šebesta ulomil kolo, Radi-
ma Oravu, Vladimíra Tomka 
a Petra Hlavatého zastavila 
technická závada, Tomáš 
Carbol vyjel z trati a Václav 
Hostaš se svým parťákem 
Janem Valešem havarovali.

Poslední z řady havárií 
zastavila v sedmé rychlostní 
zkoušce Michala Babičku se 
spolujezdcem Petrem Tě-

šínským. Na seznam těch, 
kteří závod nedokončili pro 
technickou závadu, se při-
dali ještě Miloš Karban a Jiří 
Káňa. V poslední RZ zasta-
vila technická závada Rad-
ka Hořejšího. Penalizaci si 
připsali Jan Šrámek, Radim 
Orava, Otakar Zenkl, Daniel 
Bartúnek a Zbyněk Hora.

V konečném součtu si 
nejlépe vedli Jan Černý 
s Petrem Černohorským 
ve voze Hyundai i20 N Ra-

lly2. Zvítězili ve všech rych-
lostních zkouškách kromě 
šesté, kde byli rychlejší 
Václav Kopáček s Petrem 
Pickou. Ti skončili se svým 
Fordem Fiesta R5 celkově 
druzí, když byli rychlej-
ší než třetí posádka vozu 
Škoda Fabia R5 ve složení 
Vojtěch Štajf a František 
Rejnoha. Loňský vítěz Jan 
Dohnal byl spolu s navigá-
torem Ivo Vybíralem sed-
mý, když se vrátil z vozu 
Ford Fiesta WRC za volant 
Renaulta Clio S1600.

Jan Černý vyhrál v do-
mácí soutěži poprvé v his-
torii. Ani Jan Dohnal ale 
nebyl v cíli smutný. Byl totiž 
jasným vítězem mezi dvou-
kolkami, když soupeřům na-
dělil více než minutu a půl. 
Největším překvapením 
soutěže je vítězství Mirosla-
va Tejkala se Subaru Inpreza 
555 v soutěži historických 
vozů. Druhý dojel Miroslav 
Janota s Opelem Ascona 400 
a třetí příčku obsadil po tři-
cetivteřinové penalizaci 
za retardér Otakar Zenkl se 
Škodou Favorit 136 L.

Olga Trachtová 

Hadáčková

TJ Spartak 
Soběslav – TJ 
Tatran Sedlčany 
5:3 (3:1) 
SOBĚSLAV Tatran sehrál 
v sobotu 22. července svůj 
třetí přípravný zápas proti 
dalšímu diviznímu týmu, 
který skončil v minulé se-
zóně v tabulce dokonce 
na druhém místě – Soběsla-
vi. Tatranu na poslední 
chvíli kvůli drobným zdra-
votním problémům vypad-
li z kádru Václav Lípa, Re-
petný a Štemberk.

Soběslav 
efektivní 
v zakončení

Hosté do zápasu ne-
vstoupili špatně a během 
prvního poločasu drželi 
míč na svých kopačkách 
víc, než soupeř, jenže 
žádnou pořádnou šanci si 
tým ze Sedlčan nevytvořil. 
A tak v 17. minutě udeřila 
Soběslav rychlým brejkem 
po levém křídle a brankář 
Lukáš Dřevojan na prudké 
zakončení nedosáhl – 1:0. 
O čtyři minuty později 
zazvonila na druhé stra-
ně levá tyč po zakončení 
Schwarze. Po půlhodině 
hry šel domácí útočník 
sám na brankáře Dřevo-
jana a po kličce na jeho 
pravou nohu zakončoval 
do prázdné brány – 2:0. 
Tatran zareagoval okamži-
tě a hned v následující mi-
nutě poslal centr zleva Si-
rotek, Habart si míč dobře 
zpracoval a trefi l se k první 
tyči – 2:1. Jenže domácí se 
ještě do přestávky gólově 
opět prosadili – 3:1. 

Hosté to nevzdali
Druhý poločas se sotva 

rozběhl a hned v 54. mi-
nutě dostal střídající Kvěch 
pěkný míč za obranu, sám 
před gólmanem zvolil za-
končení lobem, balon se 

však pouze otřel o břevno. 
K odraženému míči se ješ-
tě prodral Krůta, ale ve vel-
ké šanci selhal a trefi l jen 
domácího brankáře. A tak 
se opět prosadil domácí 
tým, který v 60. minutě 
zvýšil na 4:1. V 69. minutě 
se domácí útočník dobře 
uvolnil ve vápně a tvrdou 
střelou k levé tyči překo-
nal do druhého poločasu 
střídajícího brankáře Filipa 
Dřevojana – 5:1. Tatran se 
přesto nevzdal a do kon-
ce utkání se ještě dvakrát 
gólově prosadil. Nejdříve 
v 72. minutě postupovali 
Kvěch s Hanušem na dva 
domácí obránce a druhý 
jmenovaný zakončil – 5:2. 
V 81. minutě si pak našel 
ve vápně volný míč Milan 
Krůta a střelou do horního 
rohu stanovil konečný vý-
sledek na 5:3.

Ohlas k utkání
Trenér Vlastimil Zelen-

ka: „Herně jsme se zvláště 

v prvním poločase domá-

cím minimálně vyrovnali. 

Ti však těžili z naší zbraně, 

a to z rychlých protiútoků – 

ukázali nám, jak se mají za-

končovat. Právě v efektivitě 

koncovky byl hlavní rozdíl. 

Samozřejmě je třeba zapra-

covat i na defenzivě, často 

zbytečných gólů dostáváme 

opravdu hodně. Na odstra-

nění nedostatků v naší hře 

budeme pracovat od čtvrt-

ka do neděle na krátkém 

soustředění v Novosedlech. 

V pátek od 18 hodin se tam 

střetneme s dalším divizním 

soupeřem z nedalekého 

Českého Krumlova.“

Sestava Tatranu: L. 
Dřevojan (46. F. Dřevo-
jan) – Krotil, Plesl, No-
votný, M. Krůta – Říha 
(78. Dvořák), Hanuš (46. 
L. Brotánek), Dvořák (65. 
Hanuš), M. Habart (65. 
Brunclík), M. Sirotek – 
Schwarz (46. Kvěch).

David Štverák

Divák se při 
zápasu plném 
šancí a branek 
nenudil

Rally Příbram vyhrál domácí 
Jan Černý, loňský vítěz Jan 
Dohnal skončil sedmý

Kožmín se Šarounem skončili po havárii ve 3. rychlostní zkoušce.



11stranawww.sedlcansky-kraj.cz PUBLICISTIKA

Měli bychom si stále 
připomínat, že bez nás 
se s Hitlerem dohodlo 
na sklonku září 1938 ode-
vzdání našich Sudet, aby 
nebyla válka. Hitler argu-
mentoval tím, že tři mi-
liony československých 
občanů německé národ-
nosti v Sudetech nemají 
rovná práva. Na podporu 
těchto tvrzení začaly de-
monstrace Henleinovy 
strany, nepokoje, pro-
vokace, střety s policií. 
V zájmu zachování míru 
Hitler Sudety dostal. Ale 

jak víme, tím nic nekon-
čilo. Druhá světová válka 
byla za dveřmi.

P o d o b n ě  j e d n a l 
od roku 2014 diktátor 
Putin vůči Ukrajině. Bez 
souhlasu OSN různými 
vojáky v civilu „na do-
vo l e n é “ ,  z v l á š t n í m i 
referendy v Donbasu 
i na Krymu anektoval vel-
ká území. A později zřej-
mě doufal, že jeho velká 
armáda bude nadšeně 
vítána v Kyjevě a Ukraji-
na bude jeho. Celý svět 
však každý den sledu-

je, že Ukrajina nechce 
ruskou nadvládu a bo-
juje s velkými ztrátami 
na životech vojáků i ci-
vilistů za samostatnost, 
svobodný demokratický 
stát s hranicemi podle 
mezinárodního práva. 
A kniha se záznamy pro-
kazatelných ruských vá-
lečných zločinů je stále 
objemnější…

Jednou ta válka, jako 
každá, musí končit. Ale 
jak? Agresor z ní tentokrát 
už nesmí mít ani nejmen-
ší prospěch. Civilizovaný 

demokratický svět Ukraji-
ně pomáhá, leč možná za-
tím málo i pomalu. Naději 
dává, že se Putinovi neda-
ří využitím svých surovin 
narušit jednotu EU, ani 
NATO. Naopak do NATO 
bylo přijato Finsko, bude 
Švédsko a po válce Ukra-
jina. A Putin bude zatčen, 
jakmile si dovolí vykonat 
nějakou zahraniční ná-
vštěvu. Je ve světě stí-
haným zločincem. Kůl 
v plotě.

Věřím, že po této válce 
budou nastolena nová ce-

losvětová opatření, změ-
ní se OSN, aby byla jed-
noznačně respektována 
a nikdo si už nic podob-
ného nedovolil. Nový řád 
musí odpovídat existenci 
jaderných zbraní v ru-
kou diktátorů totalitních 
režimů. A Rusko? Nové 
vedení, které už nebude 
primitivně chápat celý 
svět jako svého nepříte-
le. Jsem si jist, že historie 
už dává tolik zkušeností, 
že se Evropa a celý svět 
změní k dobrému.

Vladimír Roškot

Je večer a chystám se 

do postele. Jdu si tedy vyčis-

tit zuby. V koupelně je ale 

moucha. Existuje jen málo 

věcí, které opravdu nesne-

su, ale muší ranní probuze-

ní mezi ně beze sporu patří. 

Představa, že manžel ráno 

dojde do koupelny, pak se 

vrátí převléci do ložnice 

a moucha tam za mnou 

přiletí s ním, tedy nebyla 

ani trochu pozitivní. Došla 

jsem si tedy pro plácačku 

s myšlenkou, že koupelna 

je malá, světlá a tak musí 

být hon na ten létající hmyz 

rychle úspěšný.

Jenomže ono šestinohé 

okřídlené stvoření létalo 

jak zběsilé a k odpočinku 

si vybíralo zásadně místa, 

na kterých jsem je trefi t 

prostě nemohla. Jednou to 

bylo za topením, jednou 

v růžku poličky, několikrát 

těsně vedle tašky na prádlo, 

na stěně skříňky. Přivedlo 

mě to na myšlenku, jak vy-

soký inteligenční kvocient 

asi mouchy mají. Na jednu 

stranu takto důmyslné scho-

vávačky, na druhou stranu 

zběsilé narážení do zrca-

dla, protože si myslí, že pro-

stor pokračuje.

Asi po čtvrt hodině ne-

úspěchu provázeného fru-

strací jsem to vzdala a vy-

táhla ze šuplíku mezizubní 

kartáčky, abych dokončila 

svou pravidelnou večerní 

proceduru. Naklonila jsem 

se k zrcadlu a hodně otevře-

la ústa, abych se do všech 

těch mezer, které čekaly 

na vyčištění, dostala. No 

ne, vy poťouchlí, můžete se 

přestat smát. Nepovečeřela 

jsem ji. Ale jednou to bylo 

o chlup. Tedy vlastně spíš 

o křídlo.     Olga Trachtová 

Hadáčková

Vzorkovna Vzorkovna 
koupelen koupelen 

400 m400 m22

Po - Pá: 7 - 17
So: 8 - 11

www.lumial.cz
Milan Poncar, Kosova Hora 77 (za hřištěm) Tel.: 318 821 249, 603 286 328

VODA - TOPENÍ - PLYN - MONTÁŽE
velkoobchod - maloobchod
 boilery DRAŽICE, TATRAMAT, 
 AEG, MIRAVA
 kompletní sortiment KORADO
 čerpadla do vrtaných studní
 Grundfos, Sigma, Pedrolo, Dab
 i domácí vodárny týchž značek
 kotle elektrické, plynové, tuhá paliva
 DAKON, SLOKOV, VIADRUS, 
 PROTHERM, KOVARSON, 
 BENEKOV atd.

AKCE na kompletní koupelny – sleva až 20 %

PROVÁDÍME REVIZE KOTLŮ 
na tuhá paliva

3D vizualizace 3D vizualizace 
koupelny zdarmakoupelny zdarma

Z A M Y Š L E N Í

Svět se změní k dobrému

F E J E T O N

Jak vysoké je IQ mouchy?
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Brigáda v pokladně rozhledny s sebou 
nese spoustu zajímavých prožitků a po-
hledů. Abyste se k rozhledně vůbec do-
stali, čeká vás nejprve výstup kopce. Při 
letošních tropech zdolání kopce předsta-
vuje téměř sportovní výkon. I když se sa-
mozřejmě najdou i tací, kteří ho například 
vyjedou na kole, většině návštěvníků dá 
stoupání ve vedrech zabrat.

Na vrcholu tak raději spoustu lidí 
nejprve navštíví stánek s občerstvením 
u rozhledny a až potom se vydají na dal-
ší stoupání, tentokrát na vrchol rozhledny. 
Ti odvážnější však vylézají na vyhlídko-
vou věž ihned po zdolání kopce. V těchto 
případech tak často u pokladny slýchám 
všemožné poznámky a požadavky, které 
návštěvníci zadýchaně procedí z posled-
ních sil. Největší poptávka bývá po výtahu 
na vrcholek rozhledny, také zda bych do-
tyčné nahoru nevynesla a jedna skupinka 
se mě už ptala i na nové funkční plíce. 

Další zábava pro mě nastává v mo-
mentě, když návštěvníci slezou z rozhled-
ny. I přes více než tři cedule s nápisem 
„vstup: turniket, východ: dveře“ vyvěše-
né na stěnách, zhruba každý třetí člověk 
zkouší projít zpět znovu přes vstupní 
turniket. Takže kdybych si za každý den 
měla počítat, kolikrát řeknu „Ven musíte 

dveřmi, co jsou vedle turniketu, děkuji,“ 
určitě bych se nedopočítala. Dveře mají 
také velký odpor, s čímž většina lidí ne-
počítá, a tak jim jdou otevřít hodně ztuha. 
Nejlepší je pozorovat svalovce, kteří jsou 
najednou zaražení, že i přes své velké sva-
ly, nemohou dveře na první pokus otevřít. 

Častou zábavou zejména pro děti 
bývá počítání schodů, což je pro ně ak-
tivita, kterou si zpestřují výstup na vr-
chol, nebo naopak cestu dolů. Když dole 
u pokladny rozhlašují čísla, kterých se 
dopočítali, ráda bych jim potvrdila, že 
se dopočítali správně. Ale k mému pře-
kvapení musím konstatovat, že za celou 
dobu zatím ani jeden jediný člověk, kte-
rý se počítání schodů zhostil, netrefi l to 
správné konkrétní číslo. Ještě si něco 
na rozhledně odsedím, a tak budu dou-
fat, že se do konce sezóny najde alespoň 
jeden návštěvník, který mi dole u po-
kladny sdělí skutečný počet schodů.

Barbora Kulandová

Monika Lewinská slaví padesátku. Ve svých 21 
letech nastoupila do Bílého domu na stáž do pre-
zidentské kanceláře. Stáž však skončila jinak, než 
si Monika představovala. S tehdejším prezidentem 
Billem Clintonem tvořili dva roky milenecký pár, 
a jak to bývá, provalilo se to. Prezident nejprve zat-
loukal, pod tíhou důkazů se později přiznal. A je to 
25 let, co si v dlouhém a nevýslovně trapném tele-
vizním projevu sypal popel na hlavu. Pravý opak 
vůdců autoritářských režimů, kteří nikdy nedělají 
chyby a nikdy se nemýlí.

Odpuštění manželky a prezidentské postavení 
Billa Clintona poněkud ochránilo, avšak Moniku 
pronásledoval bulvár jako divou zvěř. Vytrpěla si 
dost. Spravedlivé to také zrovna nebylo, že to od-
nesla hlavně ona. Když odstartovalo hnutí MeeToo, 
přihlásila se k němu. A ačkoliv šlo o vztah z obou 
stran dobrovolný, později prohlásila, že se cítí být 
obětí zneužití moci, protože Clinton byl prezident, 
byl starší a mocný.

Vzpomněl jsem si na studentky práv, které nám 
kdysi pomáhaly organizovat den pro obchodní 
partnery. Tehdy se v místě nacházel i jeden nejme-
novaný ministr a známý politik, který se tam pro-
cházel pyšně jako páv, obklopený ochrankou. Říkal 
jsem jim: „Holky, vždyť on je hroznej blbec.“ Ale ony 
mi odpovídaly: „Já vím, ale stejně. Rozhoduje o dů-

ležitých věcech, mluví v televizi, je známý… Kdyby 

mě pozval na večeři, tak bych neváhala.“ Kroutil 
jsem hlavou, ale co. Jste dospělé, vzdělané, samy si 
zodpovídáte za svůj život. O hodného kluka neza-
kopnete a tady o tlučhubu byste se popraly.

A teď se dozvídám, že by vlastně byly oběťmi 
zneužití moci. Do kolika let a jak bychom měli ženy 
chránit? Přenášet veškerou zodpovědnost na muže, 
a pak si nad ním umýt ruce? To mi také nepřijde 
zrovna fér.           Bohumil Vohanka

S novou přezdívkou catch-all party pro hnutí ANO 
(Akce nespokojených občanů) přišel její předse-
da. Je překládána jako „strana pro všechny“, což 
je vlastně tak trochu protimluv. Každá strana má 
přece program pro svoje voliče. A pokud se do-
stane k moci, musí jim plnit své sliby. Strana pro 
všechny? To je slepá ulička. 

Když chceme catch-all party přeložit pomocí 
překladače, na české straně se objeví totéž, jako 
na té anglické. Takže jedině pokus se třemi slovy 
je možný. Ono každé to slovíčko má více význa-
mů, ale překladač je řadí podle četnosti v praxi, 
takže mi vyšlo: catch = chytit, all = všechno, party 
= oslava. To mi konečně dává asi ten pravý smysl, 
proč si hnutí ANO vybralo takový podtitul. Už ne-
jde o protimluv. Když to dáme dohromady, je to 
jasné: „Nachytáme všechny a slavíme.“ 

Ono vlastně hnutí ANO v tomto stylu pracu-
je už asi jedenáct let naplno. Tenkrát nachytali 
kdekoho. Mnoho lidí skutečně graduovaných 
ve svém oboru se nachytalo na sliby odstranit 
korupci, udělat reformy a zvýšit platy. Tací brzy 
poznali, jak to je doopravdy a potichu odešli. Zby-
lí odcházejí v současnosti, protože by museli bez 
uzardění přiznat, že kandidují za ANO do EP jen 
pro ty peníze. Věra Jourová, Dita Charanzová atd. 
Kdo stále zůstává i přes stále stupňující se trap-
nost vystupování na veřejnosti? Moc jich už není, 
byť stále mají prostor v České televizi, ale myšlen-
ku, dobrý návrh nebo nápad nám neřeknou. Jen 
stále chtějí bojovat za důchodce… 

Bohužel nemáme ve sněmovně opozici s jas-
ným programem. Opozici schopnou převzít vládu, 
kdyby se vládní strany rozhádaly a premiér podal 
demisi. Babišova catch-all party by už těžko našla 
kompetentní lidi a strany ke spolupráci. 

Vladimír Roškot

V polovině července jsme 
se vrátili z dovolené ve Fran-
cii. Víte, čeho je tam jak hub 
po dešti? Kruhových objezdů. 
I na malých silničkách. I v mís-
tech, kde to laickým pohledem 
nezavání komplikovanou do-
pravní situací. Někde jsem si 
říkala, že je to „jen“ pro zpo-
malení.

Pár dnů po našem příjez-
du došlo k dopravní nehodě 
u Obor. V místech, kde je od-
bočování darebné i v osobním 
autě, odbočoval fekální vůz. 

Mezi komentáři bylo dost ta-
kových, které se zastávaly prá-
vě řidiče, který byl viníkem 
nehody. Od Obor opravdu 
hodně řidičů rychlost nedo-
držuje a i ti, kteří ji dodržují, 
se z tunelu stromů přiřítí k in-
kriminované křižovatce po-
citově velmi rychle. Jakékoli 
větší a těžší auto podle mého 
názoru nemá šanci v tu chvíli 
už nic udělat. Tím samozřejmě 
nehodnotím konkrétní situaci. 
Nebyla jsem u ní.

Vrátila jsem se tedy ve svých 

myšlenkách do Francie, k je-
jich kruhovým objezdům. 
Možná by situaci vyřešil i tady. 
Nebo by tu ve směru od Sedl-
čan mohl být zákaz odbočení 
a vozidla by se mohla otáčet 
na kruhovém objezdu, který 
by mohl být postaven v cent-
ru obce, u odbočky na Nečín. 
Vím, že vybudování kruhové-
ho objezdu není za korunu, ale 
pokud by to někoho zachránilo 
před letem do nemocnice…

Olga Trachtová 

Hadáčková

K O M E N T Á Ř

Catch-all party

G L O S A

Aféra Lewinsky

K O M E N T Á Ř

Mohli bychom se inspirovat

S L O U P E K

Poptávka je 
po výtahu či 

nových plicích, ale 
schody stejně nikdo 
nespočítá správně
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